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3. místo v celostátní soutěži Zelená stuha ČR 
 
Celostátní soutěž Zelená stuha ČR je soutěží navazující na ocenění obcí 
Zelenou stuhou v krajských kolech soutěže Vesnice roku v Programu obnovy 
venkova. 30. 8. 2022 jsme v naší obci hostili hodnotící komisi celostátního 
kola v tomto složení: 
Ing. Jaroslav Brzák – zahradní architekt 
Ing. Eva Voženílková – Ministerstvo životního prostředí 
Ing. Jaroslav Vintera – zástupce realizátorů zahradních úprav 
Aleš Kurz – zástupce realizátorů zahradních úprav 
Ing. Radmila Fingerová – zahradní architekt, ČVUT Praha fakulta architektury 
Tato komise rozhodla o našem krásném 3. místě v celostátním kole Zelené 
stuhy, kde se setkalo 11 krajských vítězů z celé České republiky.  

 
Slavnostní vyhlášení 
výsledků a předání ocenění 
na republikové úrovni 
proběhlo 4.10.2022 ve 
slavnostních prostorách 
Senátu PS ČR. Součástí 
tohoto vyhlášení byl také 
kulturní program, kde 
vystoupilo 30 trubačů z celé 
naší republiky. Byly jsme 
pyšné, že naši obec 

reprezentoval Šimon a Matouš Váhalovi. Jejich troubení rozezvučelo celý sál. 
  

Celostátní komise při vyhlášení výsledků velmi ocenila to, že obec Čistá má 
jako jediná ze zúčastněných obcí vypracovaný krajinný plán. Vyzdvihla práci 
spolků s mládeží. Líbila se jí naše péče o zeleň, revitalizace rybníků, nově 
vysázené aleje.  
 
Komise ocenila naši obec celkovým 3. místem s finanční odměnou 
500 000,- Kč. Na toto nádherné umístění jsme patřičně hrdí a velmi si ho 
vážíme.  

OÚ Čistá 
Kontakt: 313 54 94 54 
Úřední hodiny: 
Pondělí     8:30 - 11:30  
  12:30 - 17:00 
Středa    8:30 - 11:30  
  12:30 - 17:00 
------------------------------------------ 
Sběrný dvůr obce Čistá 
Středa  16:00 - 17:00 
Sobota    9:00 - 11:00 
(pouze v určené soboty) 
------------------------------------------ 
Pošta Čistá 
Kontakt: 954 227 034 
Provozní doba: 
PO11:00 - 12:00 a 13:00 - 18:00 
ÚT 8:00 - 12:00 a 13:00 - 15:00 
ST 11:00 - 12:00 a 13:00 - 18:00 
ČT 8:00 - 12:00 a 13:00 - 15:00 
Pá 8:00 - 12:00 a 13:00 - 15:00 
SOBOTA, NEDĚLE ZAVŘENO 
------------------------------------------ 
Praktický lékař pro dospělé: 
ZZ Sedmikráska s.r.o.  
MUDr. Marie Jenšovská 
MUDr. Jiří Jenšovský 
kontakt: 737 526 622 
Ordinační hodiny: 
Úterý  7:30 - 13:00 
Pátek   7:30 - 10:30 
------------------------------------------ 
Praktický zubní lékař: 
MUDr. Martina Svobodová 
Kontakt:723 778 187 
              313 549 401 
Ordinační hodiny: 
Pondělí    8:00 - 12:00 
Čtvrtek  13:00 - 16:00 
Pátek    8:00 - 12:00 
------------------------------------------ 
Bohoslužby kostel sv. Václava 
Úterý   16:30 
Neděle     8:00 
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Je to ocenění pro nás všechny, kterým 
není život v obci lhostejný. I nadále se 
musíme snažit o to, aby se venkovský 
prostor stal důstojným místem pro 
život, a to i pro mladou generaci, 
která se z venkova často stěhuje do 
měst, v nichž vidí širší prostor pro svůj 
další vývoj. 
Pro rozvoj venkova je zásadní 
podpora aktivních lidí žijících na 
venkově, kteří činí vesnici „živou“. 
Velmi si vážíme všech občanů, kteří 
jakýmkoliv způsobem přispěli k tomuto prestižnímu ocenění. 

Blanka Čebišová, Kateřina Lauberová 

____________________________________________________________________________ 

 

Výstavba kanalizace a ČOV 
V měsíci září stavba kanalizace docela rychle postoupila. V Nádražní 
ulici, kde se s uzavírkou počítalo až do konce měsíce října, se práce 
zvládly dříve i přes některé problémy, které se zde vyskytly. Bylo to 
zejména křížení nové kanalizace se stávající jednotnou kanalizací včetně křížení nových přípojek. Všechny 
problémy se ale podařilo vyřešit a byla provedena provizorní oprava asfaltových povrchů. Celková 
homogenizace vozovky bude provedena až na konci stavby v příštím roce.  Realizace tohoto úseku byla velice 
náročná, jak pro stavební firmu, tak pro občany, proto všem děkuji za trpělivost a pochopení. V současné době 
probíhají výkopové práce v Zahradní ulici, kde opět vyvstaly velké problémy s umístěním nové stoky. Ulice je 
velice úzká a je problém s křížením stávajících inženýrských sítí. Po poradě s projektantem jsme našli řešení, tak 
doufám, že vše dopadne dobře.  Dále byla položena část stoky na náměstí Václavském, která bude napojena na 
stoku, která povede v hlavní silnici. Tato stoka se zároveň křížila se starou klenutou stokou, která byla při těchto 
pracích opravena, aby se v budoucnu již nemuselo do této části již zasahovat. Mezitím probíhaly úpravy 
povrchů, kde už je nová kanalizace položená. V místech výkopu, kde byl asfaltový povrch se opět dělá úprava 
šíře výkopu asfaltem. Kde byl terén zpevněn recyklátem nebo kamenem se místo uvádí do původního stavu. 
Veškeré práce probíhají v souladu s projektem, tak jak je schváleno dotčenými orgány. Chápu některé občany, 
že by chtěli mít asfalt i tam kde nebyl, ale v rámci povolení a přiznané dotace musíme dodržet to, co je ve 
smlouvě o dílo a ve smlouvě o dotaci. Mrzí mne pak některá nedorozumění, ale pravidla jsou jasně daná. Až 
bude stavba dokončena, řádně zkolaudována, můžeme potom následně řešit další úpravy veřejného prostoru 
naší obce.    Snažíme se, abyste stále dostávali co nejvíce informací a nedocházelo k nedorozuměním.  
Samozřejmě se na nás obracejte, pokud vznikne nějaký problém při postupu prací, abychom mohli rychle 
reagovat. V letošním roce zakončíme práce k 31.10.2022 a příští rok nás budou čekat „jen“ stoky v hlavní silnici. 
Pokud vše proběhne podle plánu, budeme ještě v letošním roce žádat o kolaudaci a zkušební provoz nové 
čistírny i části již položené kanalizace. Poté by se mohli jednotlivé nemovitosti začít napojovat. O možnosti 
přepojení vaší nemovitosti na novou kanalizaci Vás bude postupně a včas informovat, proto vyčkejte na náš 
pokyn. Na přepojení Vaší nemovitosti budete mít dostatek času. Věřím, že společně vše zvládneme. Po uvedení 
čistírny do provozu bude možné vyvážet jímky z nemovitostí našich místních částí. Nová čistírna je na to 
uzpůsobená a bude zároveň vyřešen problém likvidace odpadních vod z našich místních částí. Děkuji všem za 
trpělivost při ztížených podmínkách během stavby. 
 

                                                                                                  Blanka Čebišová, starostka obce 

Prodejna COOP  
Prodejna COOP Čistá oznamuje občanům změnu víkendové otevírací doby. 
Od 1. října 2022 do 31. března 2023 bude v sobotu otevřeno od 7 do 14 hodin a v neděli od 7,30 do 11 hodin. 

OBECNÍ ÚŘAD 
INFORMUJE 
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Komunální odpady 
Firma Marius Pedersen žádá občany, aby při výměně svozové známky na příští rok odstranili z popelnic veškeré 
staré svozové známky a až poté na čistou a odmaštěnou popelnici nalepili známku novou (na rok 2023). Zároveň 
prosí občany, aby své známky nelepili vteřinovým lepidlem. Pokud známku lepíte na odmaštěnou popelnici, 
měla by držet. Chcete-li se pojistit, že se známka opravdu neodlepí, přelepte ji ještě průhlednou lepící páskou.  
Abyste zabránili tomu, že Vám známku někdo ukradne, napište na ni své číslo popisné. 
Děkujeme za spolupráci. 

____________________________________________________________________________ 
 

Zahájení nového školního roku 2022/2023 
Dne 01. 09. 2022 jsme zahájili nový školní rok 
2022/2023. Slavnostní přivítání prvňáčků se uskutečnilo 
nejen v kmenové učebně, ale i v prostorách obecního 
úřadu. Paní starostka Blanka Čebišová uvítala naše prvňáčky a každý z nich si na památku 
odnesl šerpu a dárkový balíček. Na celou akci budou mít děti a jejich rodiče vzpomínku 
díky fotografiím pana Jaroslava Sklenáře. 
Škola má v tomto školním roce 108 žáků, z toho 3 prvňáčky a 14 žáků v devátém ročníku. 
Vzhledem k počtu dětí zůstávají otevřená dvě oddělení ve školní družině. Mateřskou 
školu navštěvuje 36 dětí ve dvou třídách. V rámci domácího vzdělávání evidujeme 25 

žáků. V září jsme přivítali dvě nové kantorky. Celkový počet zaměstnanců v naší škole je 23, z toho je 7 
provozních zaměstnanců a 16 pedagogických pracovníků.  
Během prázdnin se uskutečnily stavební úpravy ve školní kuchyni, zakoupili jsme náhradní zdroj ke kotli a 
kompletně vyměnili osvětlení v tělocvičně. Instalovali jsme nové videozvonky, které nám pomohou zlepšit 
zabezpečení školy. Celkové náklady činily 191.750,- Kč. 
V prvních dnech školní docházky absolvovali všichni žáci a učitelé velmi oblíbený zážitkový program „Adaptační 
kurz“ ve Vojtově mlýně. Dne 9. září nás navštívila divadelní skupina Haranti na prknech, která dětem představila 
netradiční pojetí Romea a Julie. Žáci měli představení zdarma, bylo hrazeno ze sponzorských příspěvků. Během 
září navštívily děti z prvního stupně nové dopravní hřiště v Kralovicích a žáci z druhého stupně nás 
reprezentovali na ekologické soutěži v Rakovníku. Poslední zářijový víkend jsme ve spolupráci s Fairtrade 
uspořádali tradiční výstavu na stromech, tentokrát s názvem „Kávová krize“. Výstava byla určena i široké 
veřejnosti. 
Dne 3. října jsme spustili nový elektronický informační systém EduPage, který umožňuje nejen vést povinnou 
školní agendu v elektronické podobě, ale také rodiče on-line informuje o výsledcích a docházce žáka 
prostřednictvím tzv. elektronické žákovské knížky. I nadále však budeme používat klasickou tištěnou verzi 
žákovské knížky. Předchozí databázový systém Bakaláři byl ukončen k 31.08.2022. 
Od října realizujeme tolik oblíbené zájmové aktivity pro děti. Některé kroužky jsou v provozu již od začátku září. 
Opět nabízíme doučování pro první i druhý stupeň v rámci Národního plánu obnovy. Od října v naší škole nově 
poskytujeme logopedická sezení. Nabídku kroužků a doučování najdete na webových stránkách školy. Vážíme 
si spolupráce externích pracovníků, kteří jsou ochotni některé zájmové kroužky vést.  
Přejeme všem pevné zdraví a těšíme se na další výbornou spolupráci ze strany rodičů, veřejnosti i zřizovatele. 
             

Marie Kruntová, ředitelka školy 

Stolní tenis – školní kolo  
  

Dne 29.9.2022 se uskutečnilo v tělocvičně ZŠ a MŠ Čistá školní kolo ve stolním tenise pro žáky druhého stupně. 
Ti nejlepší, kteří v turnaji zvítězili, nás v tomto sportu budou v měsíci říjnu reprezentovat v okresním kole v 
Rakovníku.  Mezi mladšími děvčaty zvítězila L. Mohylová, mezi mladšími chlapci D. Bedenk a mezi staršími 
chlapci P. Kašpar. Turnaje se zúčastnilo 15 dětí, kterým za předvedené sportovní výkony děkuji.   

K.Lauberová  

ZŠ A MŠ  
ČISTÁ 
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Návštěva divadelní skupiny hARAnTi na prknech 
Dne 9. září se tělocvična naší základní školy stala svědkem neobvyklého divadelního zpracování světoznámé 
tragédie Romeo a Julie. O nevšední zážitek se nám postarala skupina mladých talentů, kteří si říkají hARAnTi na 
prknech. Vystupují pod vedením Andrey Aji Marečkové. Už dlouho jsem neviděla naše žáky, aby takhle 
fascinovaně sledovali divadelní představení. Nechali se vtáhnout do děje a s velkým zaujetím hltali každou 
minutu příběhu, jelikož toto originální zpracování bylo plné úžasných hereckých výkonů, akce, hudby, 
moderních prvků. Žáci měli návštěvu divadla zdarma, za což touto cestou děkujeme sponzorům.  
Představení se všem líbilo, což je vidět i z reakcí žáků.  

        Mgr. Markéta Kočová 
 

Reakce žáků 8. a 9. ročníku 
☺ Divadelní skupina nám zahrála moc hezké představení. Divadlo se mi moc líbilo a doufám, že nás zase navštíví. 
Nebo se za nimi vydáme s rodinou. 
☺ Úžasně zahrané, originální pojetí, doprovázeno skvělými hereckými výkony. 
☺ Představení se mi opravdu líbilo. Cením improvizaci Prokopa Zacha. Celkově to bylo hezky promyšlené a 
sehrané. Jela bych se podívat znovu. 
☺ Nejlepší představení, co jsem viděla. Moc se mi líbilo, nic bych neměnila. Ráda bych někdy viděla další 
představení od této skupiny. 
☺ V pátek naši školu navštívilo divadlo hARAnTi na prknech a hráli hru Romeo a Julie – Veronský případ. Měli to 
hezky zpracované, vtipné a živé. Hru jsem si užil. Měli také hezky zpracovanou hudbu. 
☺ Představení se mi moc líbilo. Tak moc, že jsem z toho až překvapená, protože obvykle se mi divadelní 
představení, co tu byla, nelíbila. Určitě bych na představení šla znovu, protože bylo zábavné, zajímavé a dobře 
zahrané. 
☺Hra byla velmi pěkně provedena, herci byli také velmi zkušení. Bylo zajímavé vidět je hrát divadlo v tělocvičně. 
Bylo tam i pár improvizací. Divadlo se mi velmi líbilo a bylo zajímavé. 
☺Divadlo bylo skvělé. Je to nový zážitek, jelikož divadlo mě baví a mám k němu vztah. Když jsme přišli a usadili 
se, bylo milé vidět, jak k nám přišli a začali všem podávat ruce. Hrála tam spousta krásných, milých, hodných a 
nadaných mladých herců. Jsem ráda, že nás navštívili. Snad se to podaří i někdy příště. 
☺Bylo to úžasné. Moc jsem se nasmála a užila si to. Bylo to snad nejlepší divadelní představení, co jsem kdy 
viděla. 
☺Vystoupení bylo moc pěkně přichystané. Nejvíce mě nadchlo, že takto mladí lidé hrají jako opravdoví umělci 
a herci. Představení se mi moc líbilo, bylo krásně zpracované a zahrané. Chtěla bych všem poděkovat a doufám, 
že je zase někdy uvidím.  
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Vážení spoluobčané, v této rubrice se budete 
pravidelně setkávat s činností SDH, výjezdové jednotky 
obce Čistá. Budeme rádi za Vaše případné podněty k 
této rubrice. 
 

Výjezdová jednotka 
Zásahová činnost od 31. 7.2022 – 25. 8. 2022 
 

Zásah v NP Hřensko 
Jednotka 30.7 ve 4:00 h byla vyslána v počtu 1 + 3 s CAS - 30 na výpomoc rozsáhlého 
požáru do obce Hřensko. Na místo určené v Mezní louce, kde bylo shromaždiště, dorazila jednotka okolo 7 
hodiny ranní. Tam obdržela informace od velícího důstojníka, že se má hlásit v obci Mezná v sektoru č. 3 na 
úseku 1 pod Středočeský kraj, který si vyžádal naši CAS- 30 kvůli specifikaci na lesní požáry. Úseku 1 velelo HZS 
Kladno a HZS Kolín. Při příjezdu na místo úseku 1 se velitel jednotky spojil s velitelem HZS Kladno. Velitel z HZS 
Kladno předal veškeré potřebné informace a seznámil ho za pomoci mapy a souřadnic k místu zásahu. Jednotka 
dostala úsek v cca 1,5km, který byl nepřístupných skalnatých částech nad Hřenskem a měla lokalizovat na velké 
ploše požár lesní hrabanky a porostů. První práci začala po 9hodině ranní a tím, že velitel jednotky si prošel s 
jedním hasičem celý úsek 1,5km a zjišťoval jaký je terén a jestli se bude možnost se otáčet a vracet se zpátky. 
Další dva členové jednotky začali za pomoci ŘMP prořezávat cestu v daném úseku, protože při průzkumu byla 
zjištěno několik padlých stromů. Po cca dvou hodinách se jednotka na konec úseku dostala i s CAS - 30, kde si 
musela doslova vytvořit točnu na otáčení. Každý plán a rozhodnutí konzultoval VJ se strojníkem, aby nedošlo ke 
škodám nebo převrácení. Veškeré práce VJ telefonicky informoval VÚ, aby měl potřebné informace, které si 
zapisoval a předával VS. Po vytvořené " bezpečné" cestě jednotka začala hasit a vyhledávat ohniska. Špatný 
nepřístupný terén stěžoval práci a VJ musel rozhodovat a měnit hasební práce, tak aby nedošlo ke zranění 
hasiče. Potřebné vybavení jsme používali z CAS a to hlavě program "D" a otočnou proudnici "D". Vedení "D" 
jsme tahali i 100 metrů, když byla potřeba. Voda v CAS - 30 nám vycházela na hodinu, kvůli malému průtoku, 
tak aby se šetřilo s vodou. Voda byla největším problém celého zásahu. Než se naše CAS vrátila zpátky s vodou 
od čerpačky, trvalo to i dvě hodiny. Mezitím zůstával na místě VJ s hasičem a pomocí krumpáče, kopáče 
rozhrabávali menší ohniska, aby se sama dohašovala. S CAS jezdili vždy dva členové kvůli kontrole jízdy, aby 
nedošlo ke škodám nebo sesuvu techniky ze srázu. Poslední hasební práce ten den jednotka končila v půl desáté 
večer. VJ si prošel daný úsek a vrátil se zpátky do obce Mezná, kde jsme měli přespat. VJ se podařilo sehnat 
volný pokoj v jednom z volných hotelů, který museli hosté opustit kvůli šířícímu požáru. Poslední práce, než byla 
sprcha a jídlo, tak byla kontrola techniky a nahlášení k noční pohotovosti. Zasloužený odpočinek nastal až okolo 
jedenácté hodiny večerní. Dne 31.7 v 8 hodin ráno byl nástup na meeting ohledně nových informací k požáru, 
zda se šíří dál nebo jestli práce budou stejné jako den předtím. Meeting trval cca hodinku a VJ byli předáni 
informace, že se mají vrátit do stejného úseku a od točny kterou si vytvořila se má hasit. Při příjezdu na místo 
už velitel nařídil okamžité hašení a tahání vedení "C" od kterého se tahaly dva proudy "D". VJ ovšem informoval 
VÚ a ten přidělil další čtyři členy z JSDH Turkovice, které pomáhali s držením hasební fronty, aby přes nás 
nepřešel šířící se požár. Na místo byli poslaný dva vrtulníky i s bambi vakem. Šířící se oheň se z jedné strany dařil 
lokalizovat a na druhé straně od proudícího větru z vrtulníku se dále šířil. VJ nařídil přejít na smáčedlo a snažil 
se oheň pomocí pěny dostat pod kontrolu. VJ tu chvíli neměl pravomoc odvolat vrtulníky, které tam byly poslány 
ze štábu. Šířící se oheň se povedlo lokalizovat po čtyřech hodinách. Zbylý den zůstali členové z Turkovic u naší 
jednotky na hasební práce v daném úseku. V průběhu dne přišla informace z KOIS VJ, aby na místě zásahu zůstala 
další dva dny technika CAS - 30 a byli vystřídáni členy v počtu 1 + 3. Tato činnost se uskutečnila ve večerních 
hodinách, kdy přijeli na prostřídání naši členové s DA FORD a proběhli veškeré potřebné informace mezi sebou 
a seznámení s úkoly na hasebních pracích. První odřad odjížděl s DA po desáté hodině večerní a na základně byl 
po jedné hodině ranní. Druhý odřad začal 1.8 v 7 hodin ráno u závory na mlýnské cestě, kde se rozdaly úkoly, a 
šlo se do práce. Naše jednotka s dalšími čtyřmi jednotkami dostali za úkol hasební práce  v cípu našeho 
sektoru.  Dva členové naši jednotky prováděli kyvadlovou dopravu vody na místo zásahu pomoci CAS do 
takzvaného hasičského speciálu " TITANU". Další dva prováděli přímo hasební práce s kolegy HZS a jiných JSDH. 

HASIČSKÉ OKÉNKO 
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Takto jsme fungovali až do večera., kdy bylo zahlášeno ukončení hasebních prací pro tento den. Po zaparkování 
a zkontrolování techniky se šlo odpočívat. Poslední den ráno jsme se opět sešli u závory mlýnské cestě, kde 
došlo k rozdání úkolů. My jsme dostali za úkol dohašování a vyhledání skrytých ohnisek na stejném místě jako 
předchozí den. Naši strojníci se opět postarali o kyvadlovou dopravu vody a další dva hasební práce. Oproti 
předchozímu dni byly na místě pouze dvě jednotky JSDH a jedna jednotka HZS. Náš sektor jsme roztáhli více do 
stran. Hasební práce prováděli zhruba do čtvrté hodiny odpolední a poté jsme provedli kontrolu materiálu a 
techniky. Po povolení odjezdu řídícím důstojníkem odjezd zpět na základnu. Na základnu jsme se dostali okolo 
2.8.2022 ve 21:00 hodin. 
Tento článek je jen krátký výtah naší činnosti na likvidaci rozsáhlého požáru v Hřensku.   Za VJ Martin Plincner 
 

      
____________________________________________________________________________________________________________ 

 

Odešel ing. Vladimír Junek 
 

Dne 19. srpna 2022 zemřel po těžké nemoci syn Elišky Junkové, pan Ing. Vladimír Junek 
ve věku 87 let. Bylo mi velkou ctí se s panem Vladimírem Junkem a jeho manželkou 
osobně seznámit při výročí naší obce v roce 2019.  
Čest jeho památce.     Blanka Čebišová, starostka obce 
 

Poděkování 
Vážení a milí spoluobčané,  
Sdružení nezávislých kandidátů „Čistecka“ děkuje tímto všem voličům za podporu v komunálních volbách 2022. 
Vámi projevenou důvěru se budou zvolení zastupitelé snažit co nejlépe zúročit, aby každodenní život všech 
občanů čistecka byl co nejspokojenější.  
Osobně děkuji všem, kteří jste mi dali důvěru již po čtvrté v podobě největšího počtu preferenčních hlasů. Velice 
si vážím vaší důvěry a budu dělat vše proto, abych vás nezklamala.    
Přeji všem zvoleným zastupitelům, aby v zastupitelstvu panovala pracovní soudržná atmosféra, která povede 
ke společnému cíli a to ke spojenosti občanů a rozvoji obce.   Za SNK „Čistecka“ Blanka Čebišová 

DOŠLO DO REDAKCE 
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Jedenácté svatováclavské koulení  
 
Tak jako k září patří Svatováclavská pouť, ke Svatováclavské pouti patřil již po jedenácté turnaj jednotlivců 
v Pétanque. Nevím, čím si to jako pořadatelé zasloužíme, ale počasí opět více než přálo, účast hráčů byla opět 
hojná a nálada opět příjemné soutěžní. 
Pétanque je původem francouzská společenská, venkovní hra, která má mnoho variant. Společným cílem hry je 
umístit několik železných koulí co nejblíže k cíli, kterým je dřevěná kulička. Poměrně nenáročná společensko-
sportovní záležitost sice vyžaduje určitou míru šikovnosti, jak se však opakovaně potvrzuje, pohlaví, věk, výška 
ani váha zásadně nerozhodují. Také proto přitáhlo i letos Svatováclavské koulení muže i ženy všech možných 
věkových kategorií a zkušeností. Své síly, nebo spíše umění, poměřila více než dvacítka hráčů. 
Celý turnaj byl odehrán tradičním způsobem v základních skupinách, postupových skupinách a finálové skupině 
systémem „každý s každým“. Protože hra je více společenskou než sportovní záležitostí, primární snahou je, aby 
si maximum hráčů zahrálo co nejvíce her. Do dalších kol však mohou postoupit jen ti, kteří se ve skupinách 
umístí na lepších místech a do finální skupiny pak postoupí jen ti nejlepší. Těch bylo letos pět a po odehrání 
všech vzájemných her skončil turnaj následujícím výsledkem. Na pátém místě se umístil (v loňském roce druhý) 
Martin Struska, na čtvrtém místě (v loni devátý) Roman Votroubek, na třetím místě stejně jako v loňském roce 
Zdena Marková, na druhém místě (v loni šestý) Petr Zálevský a na prvním místě loňský vítěz Tomáš Gayer. 
Kromě gratulace těm nejlepším je nutno upřímně poděkovat všem hráčům, kteří si přišli zahrát. Jejich účast, 
mnohdy každoroční, je pro nás tou největší odměnou za energii, kterou do přípravy turnaje vkládáme. Naše 
poděkování však patří i těm, kteří se na uspořádání turnaje jakkoliv podíleli či k němu přispěli, pomohli, zapůjčili, 
otevřeli atp. Děkujeme! A příští rok se těšíme „Na shledanou“… 

za pořadatele Ilona & Pavel Tintěrovi 
__________________________________________________________________________________________________ 

__________________________________________________________________________________________________ 

V této rubrice chceme i tento rok přinášet světové události, tentokrát z let 1902-2012, tedy končící 2. 
 

1992 
 

V únoru tohoto roku byl první počítač v ČR připojen k internetu. Začala 
první vlna tzv. kuponové privatizace. Václav Klaus a Vladimír Mečiar dohodli rozdělení Československa, které se 
oficiálně uskutečnilo 31. prosince o půlnoci. Vůdčí podstava Pražského jara 1968 Alexander Dubček havaroval 
na dálnici D1 a svým zraněním podlehl. Italská mafie zavraždila dva prokurátory P. Borselina a G.Falcona. v USA 
byl zvolen prezidentem Bill Clinton. V tomto roce se narodili například tenistka Karolína Plíšková, herečka 
Jenoféfa Boková, brazilský fotbalista Neymar, zpěvák Mirai Navrátil nebo zpěvačka Miley Cyrus. Naopak v tomto 
roce zemřeli herci Otto Šimánek (představitel pana Tau) či Vlastimil Hašek, kardinál František Tomášek, 
spisovatel sci-fi Isaac Asimov, herečka Marlene Dietrichová či autor Šmoulů kreslíř Peyo. 

 

Z HISTORIE 

TOJE DOBŘE,  
TO JE ŠPATNĚ 

To je špatně              
A zase ty odpadky, konkrétně 
plechovky od alkoholických 
nápojů. Tentokrát na břehu 
návesního rybníka. 
Nevíme, kdo prožíval jistě krásný 
podvečer či večer s výhledem na 
hladinu rybníka, možná zapadalo 
slunce a jedinec či jedinci se jistě 
dobře bavili. Škoda jen, že je jejich 
maminky tak špatně vychovaly a 
nenaučily je, že se v přírodě na 
zem nic nehází.  

 

To je dobře 
Komunálních voleb v Čisté se 
zúčastnilo 49% oprávněných 
voličů. Není to moc, ale 
celostátní průměr je 46%. 
Takže zhruba polovina 
oprávněných voličů se aktivně 
zajímá o to, kdo povede další 4 
roky naši obec. To není špatné. 
Pevně doufáme, že ta druhá 
polovina, co volit nebyla, 
nebude kritizovat vedení obce, 
když je jim vlastně jedno, kdo 
obec vede. ;-) 

 



 

 

 

Dne 1. prosince 1668 
vydává císař Leopold mocnářskou, 
královskou privilegii, potvrzující 
předešlé mocnářské a 
vrchnostenské privilegie tohoto 
znění: (publikováno bez úprav) : „ 
My Leopold z Boží milosti volený 
římský císař, pro všechny časy 
rozmnožitel říše a uherský, český, 
dalmátský, chorvatský a slovanský 
král, oznamujeme tímto listem 
našim všem, že jsem od důstojných 
a velebných kněží, probošta a 
děkana a celé Kapituly hlavního 
kostela sv. Víta na Hradě našem 
pražském, věrných milých ve vší 
poníženosti pokorně prošeni, 
abychom purkmistru, konšelům, 
starším obecním a celé obci 
městečka jejich Čisté, tu císařskou 
a královskou milost učinili a jim 
z ohledu stálé a neproměnitelné, 
zvláště pak včas tohoto 
nešťastného, tehdáš 
nepřátelského švédského, do 
království našeho dědičného 
českého, stálého vpádu, k nim 
kapitulačním zachovalé poddané 
věrnosti a poslušenství, všechna 
privilegia, nadání a obdarování, též 
starobylé chvalitebné dobré 
zvyklosti, totiž : předně list neb 
privilegium Ludvíka uherského a 
českého krále slavné paměti, 
kterýmžto ves Čistou za městečko 
vyzdvihuje, a tomu, aby sobě tam 
sladovny a pivovary sobě tam 
stavěti a vyzdvihnouti, též všelicí 
řemeslníci, osazovat se mohli, 
povoluje, jehož datum je . . . 
 Item list tehdejší Kapituly 
pražské jim čisteckým na 
vyzdvižení pivovaru k jejich užívání 
na jistý způsob daný pod datum . . . 
 Item list od nynějších 
kapitulačních jim čisteckým daný, 
kterýmžto netoliko předešlá 
nadání se schvalují a potvrzují, 
alebrž i další milosti totiž : jak by se 
při kšaftích, pořízeních a zápatích 
chovati měli. 
 Item, aby rybníka slove na 
Vidomi, mlýnem pod ním, jakožto 
jich vlastního nyní i na budoucí časy 
užívati mohli na jiný způsob a proti 

odvozování 
určitého 
ročního platu 
jim se činí : 
tolikéž milostivě schváliti, obnoviti, 
potvrditi ráčili.“ 

Dán v městě našem Vídni 
prvního dne měsíce prosince, léta 
Páně šestnáctistého šedesátého 
osmého.   Leopold v. r.  
 Roku 1680 král Leopold I. 
s ohledem na velikou nemožnost 
čisteckých, kteří častými 
vojenskými vpády byli vyloupeni a 
vypáleni, udělil majestát na tři 
výroční trhy na malý a velký 
dobytek a též na různé kupecké a 
krámské věci a jiné zboží, vždy po 
osm dní pořád zběhlých. 
  1. trh v pondělí po obrácení 
sv. Pavla apoštola na víru. 
  2. trh v pondělí po sv. Vítu. 
 3. trh v pondělí po 
obětování blahoslavené Panny 
Marie. 

Císař František II. dovolil 
roku 1794 držet ještě čtvrtý trh a 
zároveň změnil čas konání prvních 
třech trhů. Ustanovil, aby první trh 
se konal na den sv. Josefa, druhý na 
den sv. Jiří, třetí na den sv. Anny a 
čtvrtý v druhé pondělí po sv. 
Bartoloměji.  

Tyto trhy byly v tehdejší 
době pod takovou ochranou, že na 
míli okolo místa nesměl kromě 
kováře žádný jiný řemeslník své 
řemeslo provozovat, aby 
měšťanům výživu nekazil a 
kdokoliv vezl zboží okolo města, 
musel s ním do města zajet, zde se 
na určitý čas zastavit a na prodej 
své zboží vyložit, což se nazývalo 
skladním právem, nebo také právo 
míle. Při tom se z tohoto zboží 
vybíralo clo pro krále, mimo dávek, 
které místu samému přináležely. 

 Trh, který se konal 25. 
ledna, byl povolením od 14. října 
1835 přeložen na úterý před 
velikonocemi a trh určený na 
pondělí po sv. Vítu se konal na den 
tohoto svatého.  

Majestátem daným 28. 
března 1836 byl povolen od císaře 

Ferdinanda čtvrtý výroční trh na 
den 3. srpna. Trh stanovený na den 
3. srpna byl v roce 1836 přeložen 
na den,                       26. července a 
čtvrtý se konal 25. listopadu. 
Přičiněním městské rady byly roku 
1858 zavedeny týdenní trhy na 
obilí a veškeré hospodářské 
produkty. V Čisté se také konaly 
trhy na dobytek. 

Za účelem povznesení 
výročních trhů na prodej dobytka, 
bylo rozhodnuto, uspořádat v roce 
1906 výstavní trh, jehož patronát a 
financování převzala městská rada. 
Trh, který se konal 10. června se  
vydařil, ale výsledek dalších trhů 
pak byl nepatrný. 

Týdenní trhy na veškeré 
zemědělské produkty byly na přání 
obyvatelstva přeloženy z pondělí 
na středu. První se uskutečnil 9. 
října a přivábil mnoho 
prodávajících a kupujících. Další 
trhy se konaly 16. října, 23. října, 
13. listopadu a poslední v roce se 
konal 20. listopadu. 

Ve snaze povznést dobytčí 
trhy bylo rozhodnuto, rozeslat 
oznámení, že 6. června 1910 bude 
v Čisté dobytčí trh a každý 
z venkova přivedený kus, bude 
odměněn poukázkou na l litr piva. 
Dne 18. června 1676 vydala 
vrchnost pro Čistou privilegium 
s právem kšafty pořizovat a 
postupuje místní rybník Na Vidomi 
i s mlýnem. 

Na místě spálené vsi dal 
Albrecht z Kolovrat vykácet les a 
založil zde roku                      1695  
novou osadu – Kůzovou. 

Kapitula sv.Víta na Hradě 
pražském (čistecká vrchnost), 
žádala císaře Leopolda v roce 1698 
o povolení, k prodeji Čisteckého 
statku. Vyjednávání však nevedlo 
k žádnému cíli. 

 
Jaroslav Sklenář, kronikář 
/redakčně bez zásahu/

Z HISTORIE NAŠÍ OBCE 



 

 

 

 
 
 
 

 
 

 
 
 
 

PLACENÁ INZERCE 

 
Prodej slepiček 

Červený Hrádek prodává slepičky typu Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, Green Shell-
typu Araukana a Dark Shell-typu Maranska. Stáří 16- 20 týdnů, cena 220 -269,- Kč/ ks  

 
Prodej: 20. 10. 2022 

Čistá - hostinec  U Šimků - 14.45 hod. 
Výkup králičích kožek – cena dle poptávky. Info :Po-Pá 9.00-16.00 hod., 

tel. 601 576 270, 728 605 840, www.drubezcervenyhradek.cz 
 

 
Výkup králičích kožek 

Cena dle poptávky. Info :Po-Pá 9.00-16.00 hod.,tel. 601 576 270, 728 605 
840,www.drubezcervenyhradek.cz 
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USNESENÍ ZASTUPITELSTVA 

 

 
 
 

 
 
 
 
 

 

 

Výpis usnesení ze zasedání ZO Čistá č. 39 ze dne 12. září 2022 
Návrh usnesení č. 392/22: ZO schvaluje návrh programu jednání 39. zasedání ZO. Pro - 8 všemi hlasy, Proti - 0, 
Zdržel se - 0; USNESENÍ č. 392/22 BYLO SCHVÁLENO. Návrh usnesení č. 393/22: ZO schvaluje Dodatek č. 2 ke 
smlouvě „Výstavba kanalizace a ČOV“ a pověřuje starostku jeho podpisem. Pro - 8 všemi hlasy, Proti – 0, Zdržel 
se – 0, USNESENÍ č. 393/22 BYLO SCHVÁLENO. Návrh usnesení č. 394/22: ZO souhlasí s vybudováním přípojky 
z domácí čistírny odpadních vod ve Zdeslavi z čp. 24 do zatrubněného potoka, o kterou požádali manželé S. Pro 
- 8 všemi hlasy, Proti – 0, Zdržel se – 0, USNESENÍ č. 394/22 BYLO SCHVÁLENO.     
__________________________________________________________________________________________________ 
 
V komunálních volbách v čisté získalo Sdružení nezávislých kandidátů „Čistecka“ 
67,26% hlasů (2282 hlasů) a tedy 8 mandátů a Pro Čistecko – KSČM a nezávislí 32,74% 
(1111 hlasů) a tedy 3 mandáty. 

Do nového zastupitelstva obce byli v komunálních volbách zvoleni jmenovitě tito zastupitelé. 

jméno kandidát Preferenčních hlasů 

Blanka Čebišová SNKČ 273 
Mgr. Slavěna Razýmová SNKČ 257 
Michal Pešek SNKČ 237 

Vlastimil Schuh SNKČ 216 
Mgr. Daniel Váhala SNKČ 179 
Mgr. Vladimír Vácha SNKČ 193 
Karel Štětina SNKČ 176 

Iveta Pavlisová SNKČ 198 
Roman Votroubek PČ – KSČM + nez. 160 
Jiří Votroubek PČ – KSČM + nez. 159 
Ing. Zbyněk Coufal PČ – KSČM + nez. 157 

 

 
 

Čistecký zpravodaj vydává obec Čistá, evidováno Ministerstvem kultury české republiky, č. j. MK ČR E 10808 
odpovědná redakce: Kulturní výbor zastupitelstva obce Čistá 

Fotografování nekončí. Dál fotografujte zajímavá místa v našich obcích a posílejte členům kulturního 

výboru na Whats App, FB nebo na email kulturnivybor.cista@gmail.com. Snímky budou teď již nesoutěžně 
umístěny na www stránkách obce a za rok z nich opět vytvoříme nástěnný kalendář. Fotografie mohou 
posloužit i k dalšímu využití. Proto choďte na vycházky a fotografujte. Děkujeme. 

VOLBY 

mailto:kulturnivybor.cista@gmail.com

